



## **Medical Devices Safety Notice**

The National Health Regulatory Authority would like to alert all governmental and private healthcare facilities, local agents and distributors that the below medical device:

Device Details		
Device Name	Sailor Viking hand sanitizing gel	
Lot No.	All	
Manufacturer	Sailor Viking Cleaning and Cosmetic manufacturing Co	
<b>Country of Origin</b>	Turkey	
Reference	NHRA	
Device picture	Control of the contro	
Reason of Recall	NHRA initiates this FSN due to the use of <b>Triethanolamine</b> and <b>Triclosan</b> in the ingredients of the above-mentioned hand sanitizer which are banned by FDA due to the serious side effects when absorbed by the skin such as swelling, itching, redness, allergic reactions and skin ulcerations.	
Action should be	Please stop using the above-mentioned hand sanitizing gel and contact the manufacturer to	
taken	take the necessary action for return.	

Your cooperation is highly appreciated in improving health services in the Kingdom of Bahrain.

For more information please contact Medical\_Devices@nhra.bh





## تحذير سلامة للاجهزة و المستلزمات الطبية

تود الهيئة الوطنية لتنظيم المهن و الخدمات الصحية تنبيه جميع المرافق الصحية الحكومية والخاصة و الممثلين المعتمدين والموزعين بخصوص سحب الجهاز الطبي أدناه:

تفاصيل الجهاز	
Sailor Viking hand sanitizing gel سايلور فايكينج جل معقم لليدين	اسم الجهاز
جميع التشغيلات	رقم التشغيلة
Sailor Viking Cleaning and Cosmetic manufacturing Co	المصنع
تركيا	بلد النشأ
The state of the s	صورة الجهاز
تم اصدار تحذير سلامة للمنتج المذكور اعلاه بسبب احتوائه على مادتي ترايكلوسان (Triclosan) وثلاثي ايثانولامين	سبب السحب
(Triethanolamine) المحظور استخدامهم عالميا من هيئة الغذاء و الدواء الأمريكيه FDA حيث يتسببون في حدوث	
اثار جانبيه خطيره على الجلد منها التورم ، الحكة ، الاحمرار ، الحساسية والتقرحات الجلدية.	******
يجب وقف استخدام المنتج المذكور اعلاه و التواصل مع المستورد لاتخاذ الاجراءات اللازمة لسحب المنتج.	اللاجراء الواجب اتخاذه

تعاونك يساهم في تحسين الخدمات الصحية في مملكة البحرين.

For more information please contact Medical\_Devices@nhra.bh